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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 21. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 9. novembra 2017 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 15 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Uviedol, že dnešné rokovanie bolo zvolané na základe 

požiadavky časti starostov a členov RS, aby prerokovali návrh rozpočtu mesta na rok 

2018. Opýtal sa starostov, či majú pozmeňujúce alebo doplňujúce návrhy do programu 

rokovania. Zo strany starostov neodzneli žiadne návrhy, preto dal hlasovať o programe 

rokovania. 

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová a Mgr. Jozef Andrejčák 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokovanie návrhu rozpočtu mesta Košice na rok 2018 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní zástupkyňu riaditeľa MMK Martu Kažimírovú. 

Uviedol, že rokovania sa zúčastní aj p. riaditeľ MMK Pavol Lazúr. 

 Vzhľadom k tomu, že zo strany starostov je záujem vedieť, ako je pre rok 2018 stavaný 

rozpočet mesta hlavne zo strany starostov malých mestských častí.  

 Požiadal o úvodné slovo p. Kažimírovú, ktorá je zároveň aj vedúcou ekonomického 

oddelenia. Dodal, že návrh rozpočtu mesta na rok 2018 sa zatiaľ v materiálovej podobe 

nenachádza, pretože je v pracovnom procese a nebol zatiaľ predkladaný na rokovanie 

ani komisiám a ani mestskej rade. 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Predpokladá, že z celkovej štruktúry a skladby 

rozpočtu mesta na rok 2018 ich určite zaujímajú čísla, ktoré sa týkajú mestských častí. 

Uviedla, že pre budúci rok plánujú s rozpočtom vo výške 224 mil. eur. Je to oproti 

súčasnému roku viac a vychádza to z toho, že podielové dane sa zvyšujú. Dodala, že to 

predstavuje to hlavné číslo, ktoré mesto ovplyvňujú a potom sú to projekty, ktoré sa 
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v budúcom roku budú mestom realizovať, a to pokračovanie rekonštrukcie 

električkových tratí. Z týchto transferov je preto v časti Doprava vysoká suma.  

 Čo sa týka podielových daní uviedla, že plánovaná suma pre mesto je vo výške 93,6 

mil. eur. Vychádzajú z návrhov štátneho rozpočtu s tým, že sa dodržuje zásada 

opatrnosti. Pre mestské časti je zo spomínanej sumy 93,6 mil. v návrhu rozpočtu mesta 

na rok 2018 vyčlenená suma 9,3 mil. eur a táto suma je oproti súčasnému roku vyššia 

o 223 tis. eur, ktorá v absolútnej čiastke predstavuje 2,5 percentný nárast pre všetky 

MČ. Samozrejme odchýlky medzi jednotlivými MČ sú, pretože to závisí od toho, aký 

počet obyvateľov k 31.12.2016 mali. Pri tvorbe rozpočtu vychádzali z celkového počtu 

obyvateľov v rámci Košíc podľa údajov Štatistického úradu. Sadzby na jednotlivé 

mestské časti s nárastom sú u veľkých MČ 25,72 eur na osobu a podiel pre malé MČ 

predstavuje 116,07 eur. 

 Daň za psa, t. j. 50 % podiel podľa skutočného príjmu dane vybranej za rok 2016 

predstavuje výšku 111,3 tis. eur. 

 Podiel účelových dotácií je vo výške 1 mil. 560 tis. eur a navrhujú ho rozdeliť 

nasledovne: pre MČ Juh a Staré Mesto podiel vo výške 410 tis. eur s tým, že z toho je 

210 tis. pre MČ Juh a 200 tis. pre MČ Staré Mesto. Jeden milión eur navrhujú rozdeliť 

pre malé MČ po 30 tis. eur, čo predstavuje 10 tis. eur pôvodných, ktoré každý rok MČ 

dostávajú a plus 20 tis. eur navyše. Pre veľké MČ po 70 tis. eur, čo predstavuje 30 tis. 

eur pôvodných - každoročných a plus 40 tis. eur navyše. Okrem toho je vyčlenená suma 

150 tis. eur na šport, ako tomu bolo v tomto roku, čiže po 5 tis. eur pre malé MČ a po 10 

tis. eur pre veľké MČ.  

 Sociálne služby boli navrhované pre MČ na opatrovateľskú službu a navrhovaná suma 

je vyše 929 tis. eur. A pre stravovanie dôchodcov je to na úrovni roka 2017, čiže vo 

výške 66 tis. eur. Dodala, že vychádzali z toho, aké bolo čerpanie a navrhované sumy 

by mali byť pre budúci rok postačujúce.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní Rady starostov p. riaditeľa magistrátu Pavla 

Lazúra. Uviedol, že dostali ústnu základnú informáciu k návrhu rozpočtu, t.j. pracovnú 

verziu. Otvoril rozpravu. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol, že na magistrát bol zo strany mestskej časti 

zaslaný list, v ktorom v rámci sociálnej oblasti, uvádzajú presnú požiadavku, skutkový 

stav z tohto roku. Na tento list odpovedané zatiaľ nebolo, preto to pokladá, že bol 

akceptovaný a bude v celej výške zapracovaný do rozpočtu, aby naozaj po rokoch na 

samotnú sociálnu službu nedoplácali. Zároveň poďakoval, že v tomto roku bolo 

vykompenzované zo strany mesta v nejakej výške, ale vždy to ešte nepredstavuje  

100 %.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídlisko KVP: Opýtal sa, ako je pre rok 2018 naplánované 

a akým spôsobom bude mesto pristupovať k súvislým opravám povrchov ciest, aspoň 

tých, po ktorých premáva MHD. Opýtal sa, či existuje nejaký komplexný plán obnovy 

povrchov spomínaných ciest. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Opýtala sa, či p. Kažimírovou 

spomínané percento nárastu bolo 2,5? A celkové navýšenie tých 200 tis. či znamená  

2,5 % alebo je to navýšenie pre jednotlivú mestskú časť? (pozn.: mimo záznam bolo 

odpovedané, že je to celkové navýšenie)  

 Ďalej uviedla, že jej chýba 10 tis., ktoré boli v minulom roku spomínané, že na mestské 

časti má ísť z predaja Kositu 50 tis. v tomto roku a 50 tis. v budúcom roku. Čiže ak 



3 
 

zrátajú účelové dotácie, t.j. 30 tis. a 50 tis., spolu je to 80 tis. eur. Opýtala sa, či suma 

bola skresaná? (pozn.: mimo záznam bolo odpovedané, že „skresalo“)  

 Opýtala sa na účelovú dotáciu určenú pre MČ Juh, či je plánovaná pre kúpalisko Triton 

a či toto kúpalisko MČ ešte spravuje. Dodala, že má takú vedomosť, že toto kúpalisko 

sa MČ Juh odoberá a pôjde pod správu mesta, resp. TEHO.  

 V závere navrhla, aby sa 10 tis. eur mestských častiam doplnilo, tak ako to bolo 

spomínané, jak pre veľké, tak aj pre malé MČ, pretože musia brať do úvahy, že 

v budúcom roku opäť narastajú mzdy vo verejnej správe, v štátnom sektore o 4 %. 

Rastie priemerná mzda v národnom hospodárstve, čo tiež ovplyvní jednotlivé mzdy 

zamestnancov. Môže povedať, že v MČ Nad jazerom to bude predstavovať nárast skoro 

o 20 tis. eur.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: V jeho MČ, kde premáva MHD, t.j. ulice 

Magnezitárska a Ťahanovská ulica, došlo po rokoch nevšímavosti k havarijnému stavu – 

sieťový rozpad samotnej cesty. Je to potrebné vyriešiť.  

Ďalej navrhol, aby sa do budúcoročného návrhu rozpočtu mesta v kapitole Doprava 

začalo počítať minimálne s čiastkou na projektovú dokumentáciu prepojenia Európskej 

triedy s Magnezitárskou, prípadne začať vyčleňovať prostriedky aj na samotnú 

realizáciu. Verí, že tento návrh podporí aj starosta MČ Sídlisko Ťahanovce.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Dal slovo p. riaditeľovi magistrátu, aby zodpovedal na prvé kolo 

otázok. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že podľa zákona o rozpočtových pravidlách môže byť 

rozpočet vyrovnaný alebo prebytkový. Odpovedal na jednotlivé otázky. 

 Sociálna oblasť. Uviedol, že na 2-krát komplet dorovnali požiadavky mestských častí, 

čo sa týka sociálnych služieb za rok 2017 a bol akceptovaný nárast pre rok 2018. Myslí 

si, že táto oblasť by mala byť v poriadku, ak nie, je potrebné sa hlásiť. 

 Súvislé opravy ciest. V kapitole Doprava sú tri balíky, ktoré sú veľmi dôležité ako 

objemovo, tak aj z pohľadu riešenia vecí. Prvou oblasťou sú klasické opravy a údržba – 

zhruba 1,5 mil. eur. Ďalšou oblasťou, ktorá v minulosti nebola, je oprava a údržba 

mostov, v ktorej sa mesto dostáva už do havarijných stavov. Riešená bola Hlinkova ul. 

a riešená bola havarijná časť nad železnicou, ale tie poruchy vznikajú aj ďalej a mesto je 

povinné ich opravovať. Každý vie, že teraz sa rieši sídlisko Nad jazerom, Furča – most. 

Uviedol, že spomína iba tie záležitosti, ktoré idú z rozpočtu mesta, t. j., ktoré mesto 

sanuje a rádovo sa pohybujú pri cca 1,3 mil. eur. Dodal, že podobný stav je most na 

Bankov – podjazd, ďalej sa to dotýka sídliska KVP, atď. A na budúci rok je čiastka pre 

tieto záležitosti vyčlenená vo výške 1,2 mil. eur. Treťou vážnou položkou sú súvislé 

opravy a rekonštrukcie. Dodal, že dobre sa mestu hospodárilo, pokiaľ malo finančnú 

výpomoc od štátu s nulovým úročením, ktorá sa už ale vyčerpala. Pre budúci rok je na 

súvislé opravy ciest a rekonštrukcie naplánová suma 1 mil. eur. Predstavuje to sumu nad 

rámec bežnej opravy a údržby ciest. Veľmi dobre bolo poznamená, že mesto bude ťažiť 

rozbitosť ciest, ktoré sú zaťažené pri rekonštrukcii MET alebo predchádzajúcej IKD. 

Triton. Prvou základnou vecou je, že základný vzťah na prevádzku Tritonu bol medzi 

Miestnym podnikom služieb, s.r.o., spadajúcim pod MČ Juh a medzi mestom. Táto 

zmluva bola vypovedaná k 31.12.2017, pretože Miestny podnik služieb je v likvidácii. 

To je fakt, ktorý je známy a tiež, že mesto musí prevziať od 1.1.2018. Druhým faktom, 

resp. otázkou je, či Triton bude prevádzky schopný budúci rok alebo nie, pretože sú tam 

tri druhy majetku. Jeden je mestský, ktorý je bezproblémový. Druhý je Miestneho 

podniku služieb, ktorý si vyčíslili na cca 100 tis. eur zostatkovej hodnoty, ale magistrát 



4 
 

dospel na sumu cca 48 tis. eur, ktorú by snáď bol ochotný zaplatiť, pokiaľ to odsúhlasí 

mestské zastupiteľstvo Tretí majetok, ktorý sa rádovo pohybuje do 40 tis. eur je MČ 

Juh, ktorá do kúpaliska investovala. Uviedol, že p. starosta MČ Juh veľmi seriózne 

prijal tézu, že pokiaľ mesto občas dáva nehnuteľnosti MČ za 10 percent ceny, tak aj on 

je ochotný za 10 percent ho odpredať mestu s tým, že mal problémy s miestnym  

zastupiteľstvom. Členov Rady starostov informoval, že mesto je povinné prevziať 

Triton, chce ho zveriť TEHO, kde sa vytvorí útvar Správa kúpalísk a okrem kúpaliska 

Trtiton, budú spravovať Mestskú plaváreň, Červenú hviezdu. Ako už spomínal, že 

nevie, či kúpalisko Triton bude budúci rok prevádzky schopný a ak nie, urobí sa audit, 

urobí sa projektová dokumentácia a povie sa, čo je potrebné tam robiť. A to súvisí aj 

s rozpočtom pre budúci rok, lebo položka zahrnutá v ňom nie je. Budúci rok možno, ale 

v roku 2019 už kúpalisko Triton by malo fungovať pod hlavičkou mesta a v správe 

TEHO. 

Dotácie pre MČ. Dodal, že magistrát momentálne bojuje s časovými dôsledkami 

výdajovými tohto a budúceho roku, ktoré sú do rozpočtu zarátané. Tak ako je rozpočet 

mesta predložený, za tým si stojí. Osobne nemá veľmi rád schvaľovanie rozpočtu 

v decembri predchádzajúceho roka. Historicky ak si pamätajú, v tomto meste bol 

rozpočet v zastupiteľstve schvaľovaný stále vo februári a kto povie, že rozpočtové 

provizórium a pod., tak január aj keď v rozpočtovom provizóriu každý prežije a vo 

februári sa rozpočet schváli taký, ktorý už vychádza z reálnych koncoročných 

výsledkov a z reálnych stavov. Úplne ináč sa to robí, keď v decembri sa niečo schváli, 

ale napr. už 15 januára sú už úplne iné čísla – výsledky a to, čo bolo v decembri už 

neplatí. Preto zostavenie rozpočtu – téza bola stanovená na vyrovnanosť. Ale je na 

starostoch, či ho schvália, či budú pridávať – uberať, ale rozpočet je pripravený 

v najlepšom vedomí a svedomí. 

Na otázku p. starostu Niguta, ktorý sa pýtal na Európsku triedu a Magnezitársku už asi 

odpovedal, lebo chápe, že historické dopravné dokumenty a štúdie, územné plány 

hovoria, že spomínaný dopravný prepoj je vhodný, je potrebné ho urobiť, ale eurofondy 

sa v tomto použiť nedajú. Skúmali to vtedy, keď sa mesto pustilo do Slaneckej cesty, 

bol to jeden vážny problém, ktorý sa nezmestil z hľadiska nastavenia eurofondov do 

čerpania v tomto programovacom období. A ako sa hovorí „ak vyrastieme“, 

dorastieme“, tak sa do toho pustia, lebo je to otázka veľa peňazí. 

Oprava chodníkov. Čo sa týka opravy chodníkov aj v rámci trás, samozrejme vo 

veľkých MČ všetkých okrem KVP, ale v malých MČ tam, kde premávajú autobusy, 

priebežne magistrát monitoruje tieto veci, snaží sa riešiť veci tam, kde je najhoršia 

situácia a preto dnes starostom nevie zaproklamovať, či MČ Ťahanovce urobia alebo 

nie. Dodal, že určite požiadavky treba dávať, robí sa sumár a pustí sa do toho, čo je 

najhoršie a čo najviac horí. Nebránia sa robote, ale historická zadlženosť tu je, roky sa 

v tejto oblasti nič nerobilo, alebo sa urobili PPP projekty za drahé peniaze so splácaním 

do roku 2018. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Dal slovo starostom na druhé kolo otázok. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ak MČ Juh nebude už kúpalisko Triton 

spravovať, ale má to prejsť pod mesto, potom nie je ani dôvod, aby dostala MČ Juh 

dotáciu od mesta vo výške 210 tis. eur a tým vznikne rezerva. MČ Staré Mesto žiadala 

magistrát každý rok, minimálne 8 rokov spätne, o navýšenie dotácie pre Krytú plaváreň 

z 200 tis. na 250 tis. eur a nedostali ani cent navyše. A treba povedať, že MČ Staré 

Mesto zachránila Krytú plaváreň pre mesto a predovšetkým pre obyvateľov, lebo v tom 

čase nebol záujem mesta ju kúpiť, lebo mesto nemalo financie. Kúpila to mestská časť, 
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zobrala si úver a o plaváreň sa stará, investuje do nej pravidelne a aj tohto roku 

preinvestovala cca pol milióna eur. Do budúcna si plaváreň bude vyžadovať aj vyše 

miliónovú investíciu, pretože sa zdá, že je narušené bazénové teleso. To, že trošku 

upravili ceny za vstupné, myslí si, že verejnosť to nejako nepocítila, trošku tam športové 

kluby robili predvolebný „hurhaj“, ale na druhej strane musí povedať, že MČ veľmi 

klubom vychádza v ústrety všetkým klubom, majú rôzne úľavy, hlavne ak ide o akcie 

zamerané pre deti a mnohé im dĺžia aj 20 tis. eur. Čiže, dá sa povedať, že ich z obecným 

peňazí úverujú a sú taký veľkorysý, že nežiadajú od nich nejaké úroky a pokiaľ sa má 

robiť nejaký splátkový kalendár, iniciatívu by mali preukázať kluby a nie mestská časť. 

Snahou mestskej časti je, aby bol v tom poriadok. Preto by bol rád, keby požiadavku 

MČ Staré Mesto o navýšenie dotácie kolegovia – starostovia podporili, aby nemuseli 

vstupné navyšovať. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že chce vysvetliť a upresniť ich 

požiadavku, ktorú písomne ku tvorbe rozpočtu za jeho mestskú časť magistrátu poslali, 

v ktorej požiadali o náhradu povrchu komunikácie Európskej triedy v miestach 

zastávkových plôch MHD, že konkrétne im ide o štyri priestory pred zastávkami MHD, 

teda nie o celú ulicu, pretože táto bola nedávno urobená.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Slanecká cesta je životne dôležitou „tepnou“ pre 

MČ Nad jazero a Krásna, samozrejme plus plánovaná R2, ktorá by výrazným spôsobom 

v doprave pomohla. Tohto roku v rozpočte bol určitý balík peňazí na výkup pozemkov 

a jeho zaujíma, či v rozpočte pre budúci rok sa plánuje nielen s výkopom pozemkov, ale 

aj s výstavbou a či reálne sa vie očakávať začatie týchto prác. V akom je to stave? 

Pretože informácie má všelijaké. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Vo svojej predchádzajúcej otázke, čo sa týka 

súvislých opráv, smeroval najmä ku plánu. Vysvetlil, že mu ide o to, aby požiadavky 

jednotlivých mestských častí boli uspokojované na základe vopred dohovoreného plánu 

alebo systému, nie na základe ničoho iného. Preto jeho otázka hlavne znela: „Máme 

nejaký plán alebo môžeme začať tvoriť nejaký plán?“ Napr. mesto má v súčasnosti 100 

km ciest, po ktorých premáva MHD, ktoré si vyžadujú súvislé opravy. Ročne sa dá 

urobiť toľko a toľko kilometrov, lebo jeden kilometer stojí sumu, ktorú nevie povedať, 

lebo ju nepozná – netuší ju. Ale ak dobre počul, riaditeľ magistrátu povedal, že 

k dispozícii je jeden milión eur. Dalo by sa to rozplánovať dopredu a povedať, že koľko 

kilometrov a ktoré úseky urobia v daný rok a všetky ostatné sa musia presúvať do 

budúcich rokov. Bolo by to zverejnené a každý bude o pláne informovaný. Hovorí to 

preto, lebo pokiaľ ľudia túto podstatnú informáciu nemajú aspoň kedy, tak nemôžu 

tvrdiť, že starosta sa nezaujíma. Celkom by bolo zaujímavé, ak by mesto si dalo 

vypracovať analýzu, nakoľko stav vozoviek, po ktorých premáva MHD vplýva na 

výšku nákladov opráv prostriedkov dopravného podniku, vzhľadom k tomu, že 50 

percent rozpočtu, možno už viac, dopravného podniku vykrýva zo svojho rozpočtu 

mesto. Myslí si, že taká idea – návrh celomestských záležitosti, a nielen čo sa týka 

vozoviek, ale všelijakých ďalších vecí, či by mohol byť predmetom nejakého 

dlhodobého plánu – napr. chodníky. Lebo tie sú v tak zlom stave a to vplýva a má 

významný dopad na kvalitu zimnej údržby. Uviedol, že finančný odhad na úpravu 

najsúrnejších vecí - chodníkov pol milióna eur a toto mestská časť nedokáže – nie je 

schopná urobiť. A práve preto, ak by začali tvoriť spomínané plány a tak, ako je 

programový rozpočet naplánovaný na obdobie troch rokov, tak aj tam by bolo vidieť, 
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ako to postupuje a časť obyvateľov by pochopila, že v meste sa naozaj dejú veľmi vážne 

systémové veci, ktoré na prvý pohľad nie je vidieť. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Nadviazal na to, čo povedal jeho predrečník, pán 

starosta Halenár, ku systému opráv miestnych komunikácií. Tiež sa prikláňa a si myslí, 

že je opodstatnené, aby sa harmonogram začal pripravovať, aby vedeli svojim občanom 

povedať hodnoverne a nie len tak prisľúbiť, kedy sa miestne komunikácie budú 

opravovať, pretože jedna vec je, čo im prisľúbi niekto na magistráte v kancelárií a druhá 

vec je niečo dané – napísané, čo je overiteľné a verifikovateľné, že takto to aj 

v skutočnosti bude. Ako príklad uviedol, že v roku 2015 bolo vydané právoplatné 

stavebné povolenie týkajúce sa rekonštrukcie miestnych komunikácií, po ktorých v ich 

MČ jazdí linka MHD č. 29, a sú to ulice Gazdovská, Oblá, Budanova. Ide o niekoľko 

100 metrov. Urgoval na magistráte túto požiadavku niekoľkokrát. V roku 2016 mu bolo 

povedané, že sa to bude robiť na jeseň roku 2016. V roku 2017 tiež bolo povedané, že 

sa to bude robiť v priebehu jesene 2017, čo sa neudialo. Dva dni späť mu bolo doručené 

rozhodnutie o predĺžení stavebného povolenia.  

 Predniesol návrh na navýšenie transferových dotácií pre malé mestské časti vzhľadom 

k tomu, aké kompetencie vykonávajú, aby v rozpočte na rok 2018 sa transfer navýšil 

o sumu 5 tis. eur.  

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Tiež, ako p. starosta Kažimír, aj ona 

sa opýtala p. riaditeľa magistrátu, v akej fáze pokračuje výkup pozemkov na Slaneckej? 

 Opýtala sa p. starostu Gregu, či nerozmýšľal, aby sa Krytá plaváreň, ktorá je 

strategickou záležitosťou, previedla na mesto Košice, keďže predstavuje enormné 

prevádzkové náklady, ktoré MČ Staré Mesto zaťažujú. Predsa mesto má väčšie 

možnosti v rámci prevádzkovania, získania externých zdrojov. Zaujímala sa, či plochy 

na vonkajšej strane plavárni, na ktorých sa umiestňované billboardy, megaboaldy, ako 

ich MČ Staré Mesto využíva a či tvoria podstatnú časť príjmov? 

 Reagovala aj na p. starostu Halenára, ktorý spomínal opravu chodníkov. Myslí si, že 

prvotný plán – to prvotné vyplýva od jednotlivých starostov, ktorí musia mať 

pripravený – spracovaný prvotný audit, ktorý následne mestu – magistrátu predložia. 

Takýto audit MČ Nad jazerom spracovaný – zdokumentovaný má a pravidelne ho 

mestu Košice predkladá. Bez toho ťažko niečo žiadať od mesta. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Odpovedal p. starostke Kovačevičovej na jej 

otázku. Opýtal sa jej, či ona by svoj majetok dobrovoľne na niekoho iného prevádzala? 

A po druhé, ak plaváreň roky zveľaďujú, investujú státisíce eur, nechcú do dať na 

niekoho, aby sa to potom dostalo do súkromných rúk ako EEI alebo Kosit. Ak mesto 

peniaze má, čo mu bráni v tom, aby to podporilo minimálnou čiastkou? 

 Vyjadril súhlas k názoru p. starostu Halenára a dodal, že to malo byť prvou vecou, ktorá 

sa mala urobiť, aby sa naplánovalo na štvorročné obdobie kde a koľko sa investuje do 

opráv komunikácií. Bolo by to záväzné aj pre ďalšie zastupiteľstvá, bez ohľadu na to, 

ako voľby dopadnú a koho si ľudia zvolia, pretože v mestských častiach žijú Košičania 

a všetky mestské časti sú „dcérami a synmi“ veľkého mesta a „otec – rodič“ (mesto) ich 

musí mať rovnako rád. Jeho osobný názor je taký, že financovanie by bolo najférovejšie 

do budúcna také, ako je v meste Bratislava, kde každá mestská časť 40 alebo 50 percent 

financií z daní za právnické a fyzické nehnuteľnosti.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil kolo druhých otázok a požiadal riaditeľa magistrátu o jeho 

reakciu. 
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p. Lazúr, riaditeľ MMK: Slanecká cesta a výkup pozemkov. Je to v štádiu takom, že je 

v zásobníku eurofondov v rámci IROP-u. Beží reálny výkup, relatívne v menších 

výmeroch. Dodal, že sú tam veľký partneri a je tam eminentný záujem o zámeny 

pozemkov, pretože chcú nezmyselné pozemky pod cestami dostať kvalitné pozemky 

okolo obchodných stredísk, na bytovú a rodinnú zástavbu a pod. To je fakt. Mesto je 

momentálne v štádiu vysúťaženej projektovej dokumentácie, ktorá je rozdelená na tri 

etapy, a to projektová dokumentácia pre územné konanie, stavebné povolenie 

a realizáciu. V rozpočte finančné prostriedky pre budúci rok vyčlenené sú. A či sa 

podarí to začať v druhej polovici roku 2018 toto nevie povedať. S veľkými partnermi, 

ktorí sú špekulanti, tí nie. (pozn.: diskusia mimo záznam) V momente, ak bude 

ukončené územné konanie, môže mesto postupovať a riešiť veci právnou formou – 

vyvlastňovaním. To predstavuje prvú etapu. 

 Ku plánu opráv alebo či riešiť náklady dopravného podniku voči stavu ciest a pod. 

uviedol, že je snaha mať perfektné mesto, perfektné mestské časti, ale všetko je to 

o peniazoch. Buď peniaze dopravnému podniku sa nedajú a mesto bude bez MHD 

a bude mať vyšperkované cesty – chodníky, alebo peniaze do dopravného podniku dajú, 

ale nebudú vyšperkované cesty. Môže povedať, že veci sa neriešia na magistráte 

pocitovo alebo podľa straníckeho trička, ale podľa stavu, ktorý „horí“ a samozrejme 

kvôli mestskej hromadnej doprave. „Zásobník“, ktorý je zostavený z podnetov od 

starostov, tak mesto rieši to, čo je v najhoršom stave.  

 Krytá plaváreň – dotácia. Zovšeobecnil mestské časti Juh a Staré mesto a odpovedal, že 

nie sú momentálne menené dotácie na zariadenia s celomestským významom. Podotkol, 

že na kúpalisko Triton z čiastky pre MČ Juh išlo 20 tis. eur, teda nie 200 tis. eur doteraz 

a všetko ostatné ide na areál Alejová, Vojvodská – stravovanie dôchodcov a pod. A ako 

ekonóm, jemu je logické, aby plaváreň s celomestským záberom bolo spravované 

mestom a nie mestskou časťou. To, že mestská časť do plavárne investovala, to je fakt, 

ktorý im nikto neberie, dal za pravdu starostovi, že v čase, kedy mesto nemalo peniaze, 

že mestská časť zachránila situáciu, ale dnes by možno mala vzniknúť debata, či chcú - 

či nechcú a ak chcú, tak za akých podmienok, nie zadarmo. Debatovať trošku 

v odbornej rovine a tým by sa veci pohli. 

 Cesty Kavečany. Uviedol, že cesty nezačali robiť, sú stále v poradí a súhlasí s pánom 

starostom, že je potrebné ich robiť.  

 Čo sa týka návrhu navýšenia účelových dotácií pre mestské častí, rozpočet je 

pripravovaný ako vyrovnaný, preto by starostom navrhol, aby čiastky 5 tis. pre malé 

MČ a 10 tis. pre veľké MČ určené na šport si dali do klasických účelových dotácií. Ak 

sa v budúcom roku pomery zmenia, môžu sa baviť. 

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Opýtala sa na možnosti riešenia najkritickejších 

vecí v jej mestskej časti, a to je prepojenie území KOPA – KVP, pretože dopravná 

situácia na križovatke Myslavská a KOPA sa zo dňa na deň zhoršuje kvôli tomu, že 

v časti, kde bol územný plán schválený Na Kope, pokračuje výstavba a komunikácie, 

ktoré vytvárajú lievik až po Myslavskú cestu sú enormne zaťažené. Preto by ju veľmi 

zaujímalo, aký je postoj mesta k spomínanému prepojeniu Myslavy s KVP.  

 Druhou kritickou oblasťou v Myslave je súvislí povrch Myslavskej ceste časť Máša, 

pretože útoky občanov sú už veľmi, veľmi vážne a trvá to už roky. Preto by ju 

zaujímalo, či v najbližšom období sa dostanú na radu. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Súhlasí s názorom, že vo veci krytej plavárne, 

v prvom rade je treba si k tomu sadnúť a normálne sa porozprávať a nie cez média, ako 
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tomu bolo, ale nevidí dôvod, aby plaváreň MČ Staré Mesto predávala. Dodal, že 

mestská časť prispieva na jej prevádzku a ročne je to 200 alebo 300 tis. eur. Ak to 

vynásobia 15-timi rokmi, koľko to je financií. A ak mestská časť požiada mesto 

o zvýšenie – o 50 tis. eur a potom sa peniaze nájdu, keď to bude mať mesto? A 300 tis. 

už potom mestská časť do Krytej plavárne nebude dávať peniaze, čiže mesto to nebude 

stáť 50 tis., ale 150 čo dáva a plus 300 tis. Matematika nepustí.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Čo sa týka dopravy, myslí si, že sa nejde 

správnou cestou čo sa týka vybudovania prepojov, ciest, atď., nakoľko v meste máme 

Dopravný podnik mesta Košice, ktorý má nejaký dopravný systém. V poslednej dobe 

riešil dá sa povedať aj za okres Košice III prestupný terminál DPMK a SAD alebo 

MHD a medzimestské dopravy. Bohužiaľ ani na VÚC a ani na meste Košice sa zatiaľ 

nikto toho nechytil. Rezervy, ktoré sa týkajú prepojov, obchvatov sú veľké, ale 

najväčšie rezervy vidí aj tak vo využívaní MHD a hlavne skrátením intervalov.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ak správne porozumel riaditeľa magistrátu, 

žiaden dlhodobý plán sa robiť nechystá a magistrát reaguje na požiadavky jednotlivých 

mestských častí a všetko je to o peniazoch. Toľko si zapamätal. Skonštatoval, že plán by 

ale mal jednu veľkú výhodu v tom, ako už aj pani starostka z Myslavy dnes hovorila. 

Zrejme je nevyhnutné, aby mesto začalo chystať prepojenie Myslavy s KVP cez ulicu 

Jána Pavla, lebo o chvíľu bude tam bude toľko ľudí bývať, že aj tlak ľudí prispeje 

k tomu, že sa cesta Jána Pavla otvorí. A tým, že sa otvorí, autá budú stáť pri pumpe 

Slovnaft hore na KVP, pretože Ipeľská ulica má jeden jazdný pruh. To, že bude zvýšená 

záťaž na cestách do mesta sa dá predpokladať. A plán by bol výhodný v tom, že 

približne by sa už vedeli ním riadiť a na základe neho realizovať aj konkrétne stavebné 

kroky, lebo by už z neho vedeli predvídať a keď sa už raz rozhodnú otvoriť nejaký úsek, 

vodiči nebudú v zápche stáť 20 minúť, ale 10. Zápchy celkom odstrániť sa nedá, lebo 

mesto sa nafúknuť nedá, ale to, že mesto bude pripravené a občanom ukážu, že plánuje 

dopredu veci, toto považuje za niečo významné. 

 Jeho návrh do rozpočtu roku 2018 je, aby mesto zvýšilo financie pre komunikáciu 

s občanmi, pre rôzne formy komunikácie, lebo má osobne nie dojem, ale istotu, že 

mesto nezvláda komunikáciu si občanmi v najkritickejších témach, ktoré sa v meste 

robia. A to sú dve: parkovanie a modernizácia električkových tratí. Obe témy sú 

vysoko-prospešné pre všetkých občanov tohto mesta. Napriek tomu, majú občania tohto 

mesta pocit, že to sú najhoršie veci, ktoré sa momentálne v meste dejú alebo majú 

neutrálny postoj. Spomína si ešte na analýzu dopravného podniku, ktorou hovorili, že 

potrebujú 600 mil. korún do rekonštrukcie električkových tratí, hlavne ich povrchu. 

A teraz, keď sa to robí, počuť od ľudí, aká je ich reakcia? Aké je meškanie a pod. Vôbec 

tam nie je hlavná nosná idea, tzn. nutnosť, nielen historická, ale že sa ide dopredu, toto 

mesto sa vyvíja a je potrebné to urobiť. A toto nie je cítiť. Chcel tým povedať to, že 

ak by mesto malo vyššie spomínanú položku a aj ľudí, možno by sa postoj istej časti 

občanov k nosným témam zmenil. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal riaditeľa magistrátu o reakciu. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Skonštatoval, že MČ Staré Mesto z mesta dostáva najviac peňazí a je 

absolútne protežovaná práve pre historické centrum, pre Hlavnú ulicu, pre škárovanie, 

pre stav chodníkov, ciest, pre infraštruktúru. 

 Prepojenie KOPA – KVP. Vedia, že ide o myšlienku z roku 2012. Je tam istá štúdia, 

ktorá hovorí o nákladoch cca 500 tis. eur, tzn., že reálne to bude suma cca 700 tis. eur 
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a určite bez DPH. Časovo ide o položku, ktorá by sa dala do dvoch rokov zvládnuť 

a tiež je to otázka posunutia témy, teda po súhlase obidvoch mestských častí, ktorých sa 

to týka, teda Myslavy a KVP, začať projektovú dokumentáciu, ktorá ani finančne tak 

nebolí, ale nakopne proces. Na základe toho sa dá zvoliť ďalší postup. 

 Myslavská cesta. Bola za ním pani starostka Šimková, požiadavku na magistráte 

evidujú, teda vie sa o tom a uvidí sa, čo sa podarí.  

 Dotácie na plavcov, resp. vodnopólové kluby. Bolo by dobré, aby sa p. starosta Grega 

spojil s gestorom pre dotácie na športové kluby p. Šulekom, či je možná taká klauzula, 

aby poskytnutá dotácia mala slúžiť prioritne na krytie nákladov, aby sa to nemohlo 

právne považovať za diskriminačné.  

 Terminál Furča. Nakoľko bol vždy osobne presvedčený, že je to záležitosť týkajúca sa 

KSK a nie mesta, sa p. starostovi ospravedlňuje, lebo to nie je pravda a je to záležitosť 

mesta. Uviedol, že je tu možnosť začať sa tomu venovať, ale samozrejme v spolupráci 

s KSK, lebo terminál bude slúžiť pre mestskú, ale aj pre prímestskú hromadnú dopravu, 

ako takú.  

 Obchvaty mesta. Súhlasí s názorom, že je potrebné ich riešiť. 

 Intervaly MHD. Prvom rade musí povedať, že je potrebné ukončiť rozbehnuté 

rekonštrukcie. Dodal, že v dohľadnej dobe nie je žiadna taká rozsiahla rekonštrukcia, 

ako je MET-ka naplánovaná. Je potrebné konsolidovať trasy, nakopnúť v plnej miere 

električky, uľahčiť autobusom.  

 Komunikácia mesta. Uviedol, že ku parkovaniu môže povedať, že zo strany mesta bola 

čiastočne nezvládnutá a boli veci, o ktorých bolo potrebné v predstihu komunikovať. 

A ohľadne MET nesúhlasí, že komunikácia zo strany mesta bola nezvládnutá, pretože je 

perfektne prezentovaná, vykonávajú sa pravidelné kontrolné dni, okamžite sa vydávajú 

tlačové správy, podávajú informácie médiám o tom, čo kedy sa zatvára, resp. otvára. 

Ohľadne MET-ky musia všetci vydržať do augusta 2018, kedy je posledný termín. 

Momentálne sú v absolútnom ažurite. Samotná rekonštrukcia kruhového objazdu bude 

predstavovať podstatne vážnejšiu situáciu v doprave a jeho rekonštrukcia by sa mala 

začať v marci 2018.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: 50 percent výber z parkovného EEI má ísť na 

prerozdelenie financovania projektov alebo opráv v danej mestskej časti, ktorej sa to 

týka. Opýtal sa, či je spracovaný taký harmonogram alebo nie a aký je zhruba výber za 

rok 2017? 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Všade vo svete sa do centra mesta dáva viac 

peňazí, je to logické. Na Hlavnej ulici sídli aj Ústavný súd a tiež Historická radnica, kde 

primátor mesta prijíma zahraničné návštevy. Ale musí poznamenať, že zo Starého 

Mesta sa aj najviac peňazí vyberie. Veď Staromešťania 15 rokov platia za parkovné. 

Inde sa neplatilo a tieto peniaze išli mestu.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal riaditeľa magistrátu o reakciu. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Odpovedal, že v súvislosti so Starým Mestom hovoril len o faktoch.  

 Ku parkovaniu uviedol, že je centrálna mestská zóna a 10 rezidentských zón. Centrálna 

mestská zóna má úplne presné pravidlá, lebo je to paušál, čiže mesto od EEI dostáva za 

rok 516 tis. eur. Je to jednak platba priamo mestu a druhá platba smeruje na bytový 

podnik na krytie úveru za Parkovací dom. Ide to v pomere 192 tis. bytový podnik a 324 

tis. mesto. Sú to sumy bez DPH. Z rezidentských zón a peniaze z nich, ktoré má 

dostávať mesto od EEI, čo predstavuje necelých 50 percent z výberu, sa mesačne 
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pohybuje v čiastke od 17 do 20 tis. eur za všetky zóny. Sever má absolútne minimum 

a gro je Staré Mesto a Juh. Dodal, že bolo prijaté uznesenie mestského zastupiteľstva, 

ktoré nekorenšpoduje s tým, čo bolo povedané nahlas. Navrhol ho p. poslanec Polaček 

a mestské zastupiteľstvo ho schválilo, že všetko má ísť späť do dopravnej infraštruktúry 

mestských častí. Uviedol, že peniaze tam dávajú, či sa mestské časti hlásia alebo 

nehlásia. Mesto si peniaze nenecháva, ale rieši chodníky, cesty, parkovacie miesta 

v daných mestských častiach. Pôvodný zámer mesta bol taký, aby sa dali riešiť lavičky, 

zeleň, ihriská, ale prijaté uznesenie na základe návrhu poslanca MZ hovorí len 

o dopravnej infraštruktúre.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Na základe toho, čo im navrhol riaditeľ sa 

opýtala, či by nebolo možné, aby čiastka určená účelovo na šport vo výške 5 tis. eur, 

ktorú by povedzme malá mestská časť nevyužila na šport, presunúť, resp. aby ju bolo 

možné použiť na iné investície – na opravy chodníkov, ciest.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Určite to možné je, ale je otázne, či to tak chcú všetky mestské časti, 

alebo len niektoré. Dá sa to urobiť aj v priebehu roka 2018. Otázka je, či to starostovia 

chcú dať do rozpočtu teraz. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že padol zo strany starostky návrh, aby rozpočtové 

prostriedky, ktoré idú dotačnou formou na mestské časti dať nie do položky šport, ale 

do položky prevádzkových alebo investičných zámerov. Je na rozhodnutí starostov, ako 

to príjmu, lebo možností sú dve. Buď sa to bude riešiť zmenou v priebehu budúceho 

roka individuálne pri požiadavkách alebo ak nastane konsenzus zo strany Rady 

starostov, tak sa to bude riešiť komplexne. Opýtal sa na názor starostov. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Návrh rozhodne rozširuje možnosti mestských 

častí. Nevidí dôvod, prečo by mali byť proti. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa, že ak návrh schvália teraz, tak peniaze 

neprídu na účel športu, ale na účel rozvoja dopravy a pod.? 

 

p. Jakubov, predseda RS: Asi tak. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Potom sa už nebudú dať použiť na šport? 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Rozdiel je ten, že ak sú peniaze špecifikované, musia byť 

vykazované – dokladované. Čiže ak doteraz ich mali na šport, išiel výkaz a ak náhodou 

ich nevyčerpali, čo sa niekomu mohlo stáť, že nejaká malá suma zostala nevyčerpaná, 

tak mestská časť by tie prostriedky mala vrátiť. Pokiaľ aj sú účelovo viazané a mestskej 

časti sa stane nejaká mimoriadna situácia, ako jemu minulého roku, a požiada starosta 

o zmenu účelu, bude mu vyhovené. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, či mesto bude mať extra 

zdroje okrem z predaja Kosit-u aj z podielových daní v rozpočte, lebo informácia zo 

strany ZMOS je taká, že výber daní podielových je lepší ako sa očakával a aj transfer 

štátu na jednotlivé samosprávy je lepší. Opýtal sa, či to pocítia aj Košice? 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že zo strany mestských častí treba všetko a vždy 

zdokladovať – vyúčtovať. Ak to zahrnú do položky všeobecnej môžu realizovať aktivity 
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súvisiace aj so športoviskom. Otázka je, či bude do toho spadať, ak by niekto si 

financoval športovú akciu. 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Navrhla, že pokiaľ sú mestské časti, ktoré chcú 

finančné prostriedky použiť aj na šport, tak, aby bola možnosť aj – aj, môžu to 

uznesením upraviť na verejno-prospešné služby a športové akcie. Tým pádom už bude 

na jednotlivej mestskej časti, ako si to navrhne rozdeliť. Na základe toho magistrát 

akceptačným listom bude akceptovať. Rozšíria si tak účel použitia a nebude sa striktne 

určovať, že to musí byť 5 a 10 tis. na šport, ale ponechajú to voľne, nechajú balík  

milión 150 tis. a budú môcť aj – aj.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že je tu všeobecný konsenzus zo strany starostov, 

predniesol návrh uznesenia: Rada starostov žiada Magistrát mesta Košice, aby účelové 

dotácie pre mestské časti, ktoré sú pôvodne vyčlenené na šport boli zapracované do 

položky verejno-prospešné služby a športové akcie. 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 19, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Uviedol, že po prerokovaní rozpočtu mestskou radou sa opätovne rozpočtu budú 

venovať na ďalšej Rade starostov, ktorá bude zvolaná aj ku ostatným prerokovaným 

materiálom, ktoré budú predmetom rokovania mestského zastupiteľstva.  

 Požiadal riaditeľa magistrátu, aby odpovedal na otázku p. starostu Lesňáka – vyšší 

výber podielových daní, resp. prerozdelenie. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Je to pravda, že výber je relatívne dobrý, nie sú to milióny, ale je 

trošku lepší, ako plánovaný rozpočet. Zároveň sú z toho riešené časové sklzy, ktoré 

mesto má z titulu riešenia problémov pri eurofondoch. Nezvolilo sa riešenie 

momentálne úverov a podobných vecí, pretože berú, že problémy sú len časové, 

vykrývajú to z vlastného rozpočtu a po doriešení situácie budú peniaze disponibilné. 

Možno budúcoročnom rozpočte.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil bod. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Opýtala sa, či začal niekto riešiť 

z prítomných starostov podzemné kontajneroviská? Zaujímalo by ju, ako to majú 

rozpracované napr. v MČ Západ. Dodala, že v jej MČ horko-ťažko našli 4 vhodné 

lokality. Komunikovali s obyvateľmi, zorganizovali stretnutia s občanmi, aj s bytovými 

družstvami a v troch prípadoch správcovia absolútne nesúhlasili s realizáciou 

podzemných kontajnerovísk, takže zostal iba jediný možný priestor. Mestská časť už 

komunikovala aj so zástupcami spol. Kosit. Opýtala sa, ako je to v meste myslené, kto 

bude tým, kto bude financovať tieto pilotné projekty? Kto zakope peniaze do zeme? 

Záujem tu bol, aby niečo vyskúšali, ale veľmi dobre vedia, že robiť to hromadne 

v meste Košice je absolútna utópia. Toto môžu robiť noví developeri, ktorí si projektujú 
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nové lokality. Opýtala sa, či by bol priestor z nejakého balíka mesta vyčleniť na to 

zdroje? Či Západ to financuje zo svojho rozpočtu? Ďalej ju zaujíma skôr riešenie 

komplexné, či by sa nešlo do koncepcie zjednocovania stanovíšť pre kontajneri, aby sa 

išlo do uzamykateľných. A preto sa zaujíma, keďže chcú v MČ Nad jazerom realizovať 

3 uzamykateľné kontajneroviská, či by bolo možné presadiť v meste Košice jednotný 

model, aby v každej MČ nevyzerali ináč. Spoločnosť Kosit ponúkla do budúcna isté 

riešenie, aby si mestské časti na základe zmluvy so spol. Kosit financovali 

kontajneroviská v splátkovom kalendári. Lebo riešiť naraz napr. 30 stanovíšť je 

nereálne, pokiaľ by neboli na to externé zdroje. A ďalšia otázka je, či by mali 

starostovia záujem riešiť komplexne uzamykateľné kontajneroviská na základe 

jednotného modelu so spol. Kosit. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Na predchádzajúcej Rade starostov hovorili 

o možnosti preverenia odpovede na otázku ponuky z minulého roka na nákup a 

celomestské osadzovania prístreškov MHD (od spoločnosti JCDecaux). Opýtal sa, či je 

známe odpoveď? Dodal, že je vidieť, že vo veľkých mestských častiach sa niekde 

osadzujú a preto ho zaujíma, či sú to ich aktivita alebo to mesto plánovane robí plošne 

v celom meste vo všetkých mestských častiach? Alebo v malých MČ zostávajú na to 

samy? 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Opýtal sa, či by nebolo možné, aby počas 

zasadnutia Rady starostov bolo vyčlenené parkovisko. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Dobre, požiada sa mestská polícia najbližšie, aby vyhradili časť 

parkoviska pre potreby starostov tak, ako sa to robí v prípade zasadnutia mestského 

zastupiteľstva alebo KSK. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Čo sa týka kontajnerovísk uviedol, že aj jeho mestská 

časť robí prieskum a majú možno až dve lokality vytipované. Samozrejme komunikácia 

s občanmi, Kositom. Financovanie prisľúbené žiadne, len z vlastného.  

 Čo sa týka prístreškov, pred dvoma rokmi a minulého roku vymenili 18 prístreškov. 

Prístrešky boli vo vlastníctve mestskej časti a výmena bola plánovaná s firmou 

JCDecaux, pozemky mesta.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Čo sa týka kontajnerovísk s obmedzeným 

prístupom a kontajnerovísk podzemných, jeho MČ má podobné skúsenosti, že „veľká 

myšlienka“ sa stretáva s realizačným vytriezvením. Aj v jeho mestskej časti idú do 

„klietkových“ kontajnerovísk a v tejto súvislosti, tak ako už o tom hovorili na začiatku 

roka 2015, mali by začať tvoriť databázu znalostí, vedomostí, skúseností, čo sa na ktorej 

mestskej časti podarilo a ako. Vyzval preto predsedu Rady starostov – starostu MČ 

Západ, aby skúsil za jeho mestskú časť napísať pár vetami plusy a mínusy tohto 

riešenia. Poznamenal ešte, že je hlboko presvedčený o tom, že dávať obecné peniaze 

tam, kde je na prvom mieste ľahostajnosť občanov tohto mesta, ktorí vyhadzujú do 

kontajnerov veci, ktoré sú použiteľné pre iných a tie sú následne z kontajnerov 

spoluobčanmi mesta vyberané – „turistika“, zabezpečiť ďalších ľudí, ktorí sa starajú 

o vnútro uzamykateľného priestoru, zabezpečujú v zimnom období k nej prístup, 

považuje za obrovské mínus na tej strane, kde to ľudia vôbec nevnímajú. A predsedu 

Rady starostov vyzval preto, lebo MČ Západ má najvyšší počet uzamykateľných 

kontajnerovísk a keď sa osobne po Terasa prechádzal, je faktom, že tie kontajneroviská, 

ktoré sú uzatvorené, ich priestor je oveľa čistejší ako tie, ktoré boli voľné. A pre všetky 
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mestské časti by bolo ideálne, ak by poznali aké sú náklady, aké sú prínosy, ktoré by 

boli jednoznačné, ako napr. spokojnosť ľudí, čistota, atď., ale na druhej strane tiež 

poznať nevýhody. 

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Myslí si, že by mali začať predchádzať 

situáciám, ktoré už aj dnes na rokovaní spomínali, ako je vybudovávanie prepojov 

medzi jednotlivými mestskými časťami, ako napr. Myslava – KVP. Uviedol, že aj 

v jeho mestskej časti vznikajú dopravne neriešiteľné situácie, čo sa týka priepustnosti 

vozidiel. Susedia s MČ Košická Nová Ves a celá táto oblasť sa rozširuje, momentálne 

sa ide stavať Panorama 5 a všetko sa rieši – rieši sa doprav ako výjazd z obytného 

súboru, resp. obytných súborov, ale čo sa týka napojenia na hlavnú tepnu, tak toto sa 

nerieši. Všetci veľmi dobre poznajú situáciu, keď sa na moste VSS stane dopravná 

nehoda, že celá doprava v meste je paralyzovaná. Je potrebné to riešiť, lebo opäť sa pri 

výstavbe Panorama 5 rieši výjazd na Zdobu, rieši sa ďalší nezmysel, ako vjazd do 

obytného súboru Panorama pri supermarkete, ktorý pravdepodobne tam nikdy nebude, 

lebo má také informácie, že majiteľ pozemku bude stavať bytový dom alebo to odpredá. 

Otázka je, že ako sa to bude v budúcnosti riešiť alebo ako to bude riešiť stavebný úrad. 

Ďalšou témou sú tzv. chatové domy v záhradách. V jeho MČ evidujú okolo tisíc záhrad. 

Bolo by dobré, aby sa išlo systémovo, aby majitelia pozemkov nemuseli stále 

špekulovať ako zastavať 10 alebo 20 percent pozemku, lebo je to neprekonateľná vec 

pokiaľ spĺňa všetky záležitosti, ktoré mu stavebný úrad určí pri výstavbe chaty, ktorú 

chce obývať celoročne je problém, aby zastavaná plocha nebola 10 percent, alebo dajme 

tomu 20, 30 percent, resp. neobmedzená? Stavebný zákon je zákon, ktorý má pravidlá, 

musí ich dodržiavať každý, ale to, o čom hovoril je mimo stavebný zákon. 10 percent 

zastavanej plochy. Opýtal sa, či fakt nie je možné, že ak investor spĺňa všetky 

záležitosti, aby to mohlo byť 20 – 25 percent. Stavajú sa domy na čierno. Je to taký 

stav, že vieme o ňom ale nechceme o ňom vedieť. Opýtal sa, či by bolo možné to dať do 

zákonnej podoby? 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Navrhol, aby sa týmto problémom mohli venovať na 

najbližšej Rade starostov. Tiež v jeho MČ rieši problémy týkajúce sa s bývaním na 

Učňovskej ulici, kde stavebník z internátov urobil bytov jednotky. Nasťahovalo sa tam 

do 300 ľudí a nastal problémy so starostlivosťou o verejné priestory. Stavebník s obcou 

nekomunikoval vôbec.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Nedával by to na prerokovávanie na najbližšiu Radu starostov, 

pretože na nej budú musieť prerokovať materiály z mestskej rady, ktoré budú 

predmetom rokovania mestského zastupiteľstva a je predpoklad, že diskusia bude dlhá. 

Keďže sa snaží dodržiavať, aby rokovali každý mesiac, tak by si to naplánovali skôr na 

rokovanie Rady starostov, ktoré sú po rokovaní MZ. 

 Ku stavbám a veciam, ktoré boli spomenuté uviedol, že k zastavanosti niečo hovorí 

stavebný zákon, ktorý sa nedarí slovenským vládam dať od A po Z napísať, resp. 

predložiť nový, vždy sa chystá len nejaká novela – aktualizácia. Je absolútne zastaraný, 

pretože je z roku 1976. V minulosti v stavebných zákonoch a vyhláškach bolo 

obmedzenie aj výstavby tzv. záhradných domčekov, chát, ale to sa všetko zrušilo. 

Jediný obmedzujúci faktor, ktorý je, je cestou Útvaru hlavného architekta mesta Košice, 

kde sú obmedzujúce alebo prijaté normatívy na plošnú zástavbu dodržanie 

percentuálneho podielu zelene, atď. A toto ÚHA dáva do svojich vyjadrení. Ak by sme 

chceli toto zmeniť, prvom rade si musia pozrieť interné predpisy a tlačiť na mestské 

zastupiteľstvo, aby ich zmenilo. Iniciatíva môže vzísť aj zo strany Rady starostov, boli 
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by prizvaní na najbližšie rokovanie Rady starostov ľudia zo stavebného úradu, z Útvaru 

hlavného architekta, aby vysvetlili a povedali záležitosti okolo tejto veci. 

 Kontejneroviská. Ku podzemným kontajneroviskám je prijaté uznesenie mestského 

zastupiteľstva, kde pilotný projekt realizoval Kosit v MČ Juh a kde sa prijalo, že aspoň 

vo veľkých mestských častiach by mal byť zrealizovaný aspoň jeden pilotný projekt. 

MČ Západ si pripravila lokalitu, ktorá je vhodná, prerokovali to s Kositom – je to 

v poriadku, vedia tam osadiť. Dohoda bola taká, že inžiniersku prípravu, t.j. kde to 

bude, vyjadrovačky, atď. zabezpečia mestské časti, čo nie je veľká záťaž a ďalej by to 

malo byť financované a túto vetu nedopovedal, ale uviedol, že si k tomu musia 

zasadnúť firma Kosit a mesto Košice, pretože kontajnery nadzemné sú vo vlastníctve 

firmy Kosit. Uzamykateľné kontajneroviská alebo s obmedzeným prístupom, tie 

realizuje mestská časť a ohlasy od občanov sú veľmi dobré. Celkovo je takýchto 

kontajnerov zrealizovaných do 60 kusov a minimálne 100 čaká na realizáciu. Pri 

realizácii uzamykateľných stanovísť postupovali po dohode s Kositom aj tak, že tam, 

kde boli 2 - 3 miesta, kde boli 4 kontajnery, zlúčilo sa to do jedného a potom tam bolo 

kontajnerov 12, čo predstavuje výhodnejšiu investíciu a aj pre Kosit to je lepšie. 

Začiatky boli ťažšie, lebo s Kositom sa nedalo, ale dnes už je univerzálny kľúč a s tým 

problém už nemajú, ale s prevádzkou a údržbou sú problémy, lebo občan strčí do zámku 

zápalky a buď sa zámok opraviť dá alebo je potrebné ho vymeniť, čo sú nemalé 

prostriedky. Skonštatoval, že na podzemné kontajneroviská mestské časti nikdy nebudú 

mať dostatok peňazí, pokiaľ nedostanú dotácie. Keďže nadzemné kontajnery sú 

v majetku Kositu, pravdepodobne aj tie podzemné by mali byť v ich majetku. A ak 

nebudú v majetku Kositu, mali by byť v majetku mesta, lebo či chcú alebo nie, za odpad 

je zodpovedné mesto, lebo ide o centrálu úlohu, ktorú plní. Ak by bola delimitovaná na 

mestské časti, je potrebné to, čo stále hovoria pri delimitácií: k vecnosti finančné krytie. 

Dodal, že nájsť vhodné lokality pre podzemné kontajneroviská už v zabývaných 

častiach mesta nie je jednoduché, lebo samotná manipulácia si vyžaduje, aby prístup bol 

k nim dostačujúci pre veľké autá. Vhodnými lokalitami na ich umiestnenie budú hlavne 

nové projekty pre bývanie. Čo sa týka centrálne uzamykateľných kontajnerovísk, ktoré 

predložila firma Kosit, osobne im ich rozporoval, pretože nie je v nich zamedzený 

prístup, ich stanovená cena vôbec nie je taká, akú predložili, pretože bude podstatne 

vyššia, napr. kvôli podložiu, atď. A ak by sa uvažovalo nad jednotným projektom, 

mestská časť Západ to vie poskytnúť a tiež sa môže podeliť o svoje skúsenosti, cenové 

relácie. Ale mesto má Útvar hlavného architekta, ktorý by mal zohľadniť, tak ako pri 

umiestňovaní stánkov, aby architektonický výraz v celom meste bol podľa možnosti 

jednotný alebo aspoň v niektorých mestských častiach.   

 Ukončil bod. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov Ján Jakubov ukončil 21. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach. Poďakoval sa starostom za aktivitu a účasť na rokovaní a uviedol, že najbližšie 

sa stretnú na rokovaní Rady starostov v Košiciach dňa 28.11.2017. 

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 
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